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Wtfi ezred egyeteme 

Egy év az egyetem vezetésében 
Tanévkezdő beszélgetés Badó Attila rektorhelyettessel 
Az új egyetemi vezetés mandátumából 
eltelt egy év. Szükségesnek tartottuk, hogy 
áttekintsük ennek eredményeit és esetleges 
kudarcait. Minderről Badó Attila hallgatói 
és közkapcsolati rektorhelyettessel beszél-
gettünk. 

Milyen vá l tozás t h o z o t t é l e t é b e n 
a rektorhe lyet tes i m e g b í z a t á s ? 

Jelentős változást. A jogi karon ehhez ké-
pest „burokban" éltem, ahol teljesen más 
környezetben, mondhatom azt is, családia-
sabb légkörben kellett dolgozni. Meg kel-
lett szokni az Egyetemi és a Rektori Ta-
nács sajátos munkáját. Meg kellett 
ismerkednem a felügyeltem alá tartozó 
szervezetekkel. Át kellett látnom, hogy 
milyen korábbi konfliktusok terhelik az 
egyes szervezetek vagy személyek együtt-
működését. Ezzel, és a feladatok sokasá-
gával, melyek megoldásra vártak, sok idő 
telt el. 

Melyek vo l tak e z e k a f e l a d a t o k ? 

Nehezen tudnám ezeket felsorolni. Ami 
engem és közvetlen munkatársaimat illet, 
a napi rutinügyek mellett több szabályzat 
módosítását, és néhány új szabályzat kidol-
gozását végeztük el. Kitűzött céljaink 
megvalósításához felállítottunk új bizott-
ságokat és cletre keltettünk néhány régit. 
Pályázatokat írtunk, és több területen is 
stratégiai terveket készítettünk. Megszer-
veztük az „Egyetemi Tavasz" rendezvény-
sorozatát, miközben a hallgatói ösztöndíjak 
számát igyekeztünk gyarapítani. Elindítot-
tuk a kollégiumi felújítási programot. 
A lakhatási támogatások maradványpénze-
it - egy szabályzatmódosítást követően -
sikerült egy kalapba tenni, ezáltal az ösz-
szes kollégiumban olyan felújításokat tud-
tunk kezdeni mintegy 100 millió forint ér-
tekben, amelyekre korábban csak egy-egy 
kollégiumban volt lehetőség. 

Az e l m o n d o t t a k b ó l következ ik , 
hogy e m e l k e d t e k a ko l l ég iumi díjak. 

Csak 250 forinttal. Ez a pénz egy közös 
kasszába kerül, amiből a szükségessé váló 
felújításokat fedezni lehet majd. Ez, és az 
ugyanezen keretre kerülő egyéb források 
teremtik meg az alapját az egyes kollégiu-
mok között mutatkozó színvonalbeli kü-
lönbségek enyhítésének. Azt is meg kell 
említeni, hogy a diákszálló-építési prog-
ramról sem tettünk még le. Jóllehet a Köz-

beszerzési Bizottság eddig még nem akadt 
olyan vállalkozóra, akinek az ajánlata elfo-
gadható lenne, de egy új közbeszerzési el-
járás kiírása után talán a férőhelyek növe-
lésére is sikerül gyógyírt találni. 

Ami n e m c s a k a kol légistákat érinti, 
az a l e endő Tanulmányi é s Információs 
Központ . Tud erről valami biztatót 
mondani? 

Bíztató, hogy a kitűzött átadási határidő 
november 30. Ennél többet azért nem tu-
dok mondani, mert az Információs Köz-
pontnak csak egy kisebbik része, az ún. 
Hallgatói Centrum kérdése tartozik sze-
mély szerint hozzám. 

Pontosan mit takar a Hallgatói Centrum? 

Azt, hogy egy helyre költöznek a hallgatói 
szolgáltatásokkal foglalkozó központi egye-
temi szervezetek: a Hallgatói Szolgáltató 
Iroda, az Egyetemi Hallgatói Önkormány-
zat, annak bizottságai, a Jogsegélyszolgálat, 
a Karrier Iroda, a frissen felállított Mentái-
higiéniás Központ, az Universitas Kht. stb. 
Ezáltal könnyebb lesz e szervezetek 
együttműködése, és reményeim szerint a 
szolgáltatások színvonala is emelkedni fog. 
Az egy helyre költözés régi követelése volt 
a hallgatóknak, és én is egyetértettem ez-
zel az igénnyel. Ezt eredetileg nem a Ta-
nulmányi és Információs Központban kép-



zeltük cl, de elsősorban anyagi okok miatt 
így alakult. Ez időben lerövidítette e terv 
megvalósítását, ám a döntéssel persze nem 
mindenki értett egyet. 

Szintén hal lgatói k e z d e m é n y e z é s volt , 
hogy épül jön a Tanulmányi é s Informá-
c i ó s Központ területén egy szobor-
park, ame ly az egyetemünk t iszteletre-
m é l t ó a l a k j a i t á b r á z o l j a . E n n e k 
megva lós í tá sa mi lyen fáz isban van? 

Most annak is örül mindenki, hogy egyál-
talán reális közelségbe került az épület át-
adása. Úgy gondolom, hogy a szoborpark 
megvalósítása egyhamar nem kerül napi-
rendre. 

Amikor átköl töz ik a könyvtár az új he-
lyére, utána e lkezdődik D u g o n i c s téri 
épület rekonstrukciója . Ennek kereté-
ben a JATE Klubot is éri va lamilyen 
változás? Úgy t u d o m , hogy korábban a 
bőví tés , korszerűs í tés is s zóba került, 
hisz a hal lgatói l é t s zám növekedéséve l 
ez a szórakozóhe ly i s egyre szűkösebb-
nek bizonyul . 

Miután bejártuk az épületet, arra a követ-
keztetésre jutottunk, hogy a szomszédos 
Dolgozói Klub kerülhetne összevonásra a 
JATE Klubbal. Természetesen figyelembe 
kell majd venni a dolgozói igényeket is, hi-
szen ők is szoktak különböző rendezvénye-
ket tartani ebben a helységben, de biztosan 
találunk megfelelő megoldást a kérdésre. 
Az egyetemi klubbal kapcsolatos újdonság, 
hogy megnyílt az Egyetemi Terasz. Erre 
nem csupán azért volt szükség, mert az 
érintett területen a falfirkák, vagy a szeme-
telés miatt időnkent áldatlan állapotok 
uralkodtak, hanem mert a JATE Klub mű-
ködtetésére az egyetem szűkös költségve-
tése miatt újabb bevételi forrást kellett biz-
tosítani. Az eddigi tapasztalatok alapján 
nagyon kulturáltan működik a helység, ami 
többletbevételt is eredményez. 

A je lek azt mutatják, hogy a j ö v ő év az 
o r s z á g s z e m p o n t j á b ó l g a z d a s á g i l a g 
m e g l e h e t ő s e n szűk e s z t e n d ő lesz . 
Az Ön hatáskörébe tartozó egyetemi in-
tézményeket hogyan fogja ez érinteni? 

Sajnálatos módon az egyetem minden 
intézményét erintette az elvonás, és csak 
reménykedni tudok abban, hogy további 
forráselvonásra az idén nem kell számíta-
nunk. Ugyanakkor az is igaz, hogy ha 
tudunk élni a megnyíló újabb pályázati le-
hetőségekkel, növelni tudjuk bevételein-
ket, akkor akár forrásnövekedés is bekö-
vetkezhet. 

Emlékeim szerint a fogyatékosok szem-
pontjából e lengedhetet len akadálymen-
tesítésre is pályázott az egyetem. 
Ennek milyen eredménye lett? 

Folyamatosan pályázunk. A PHARE-prog-
ram keretében a Természettudományi Kar 
épülete lesz akadálymentesítve, de most is 
be vannak adva olyan pályázataink, me-
lyeknek az elbírálását várjuk. 

A z ö s z t ö n d í j a k a t i s é r t e e g y k i s 
vál tozás . . . 

Az elmúlt évben tettünk kísérletet a hall-
gatói ösztöndíjak bővítésére, ami sikeres-
nek mondható. A Hódmezővásárhelyi 
Városi Önkormányzat biztosított 30 hallga-
tónak egy éven keresztül fejenként havi 
húszezer forintot. Erre az ÁJTK, az ÁOK 
és a GYTK hallgatói pályázhatnak. Botka 
László szegedi polgármester is ígéretet tett 
arra, hogy megemeli a város által nyújtott 
ösztöndíjakat 20 százalékkal. A Rotary 
Klubbal kötöttünk egy megállapodást, 
melynek keretében a Klub az Egyetem 
három legkiemelkedőbb hallgatóját támo-
gatja egyenként százezer forinttal. A kö-
vetkező évben szeretnénk bővíteni ezeket 
a lehetőségeket. Az előző évhez hasonlóan 
a környező városok polgármestereit kíván-
juk „zaklatni" a felajánlások reményében. 

Milyen prioritások szerepelnek 
a jövő évi tervekre vonatkozólag? 

Itt megint csak arról beszélnék, ami kifeje-
zetten a feladataim közé tartozik. Szüksé-
gesnek tartom az egyetemi könyvkiadás 
kérdésének a rendezését. Az oktatók hall-
gatói véleményezése szintén megoldandó 
probléma. Működtetni kell a kialakított 
Hallgatói Centrumot. Folytatni kell a kol-
légiumok rekonstrukcióját, és megoldást 
kell találni a férőhelyek bővítésre. 

Úgy tűnik, sok vál tozás történt az 
e lmúlt egy évben, ami rengeteg mun-
kát je lenthetett . Ha megint vá lasztás 
e l é á l l í t a n á k , v á l l a l n á a r e k t o r -
helyettes i megbízatást? 

Az igazság az, hogy a jogi kar vezetői nem 
sok kibúvót engedtek a felkérés elfogadá-
sánál. Mindenesetre a munka ismeretében 
az „igen" kimondása előtt nagyobb leve-
gőt vennék. 

A SZTE és az EHÖK 
meghirdeti 

A IX. SZTE Kupa 
NEVEZÉSES 

HORGÁSZVERSENYT 

A v e r s e n y ideje : 2004. szeptember 19. 
A v e r s e n y he ly sz íne : Fehérpart 
A Kupára három főből és egy (nem horgászó) 
csapatvezetőből álló csapatok nevezhetnek. 
A pálya végessége okán összesen harminchat 
csapat nevezését áll módunkban elfogadni, a 
következő megoszlás szerint: 
- 12 oktatói csapat, 
- 12 hallgatói csapat, 
- 12 nem oktató dolgozói csapat. 
(Vegyes összetételű csapatok esetén a csapat, 
többsége szerinti kategóriába kerül 
besorolásra.) 
A nevezés feltétele: a csapat minden tagja 
az S Z T E egyetemi polgára legyen. 
A csapatnévsort tartalmazó nevezéseket 
2004. szeptember 16-án 12.00-ig lehet leadni 
- személyesen az S Z T E E H Ö K Irodán 
(Boldogasszony sgt. 4.), 
- vagy a 62/544-846-os telefonszámon, 
- vagy az sztehok@levele.hu e-mail címen. 

A Kupa csapat (I-III. helyezés) és egyéni 
<1-1II. helyezés) küzdelemben kerül díjazásra. 

T e r v e z e t t n a p i r e n d : 
- 7.00-7.30 Érkezés 
- 7.30-8.00 Megnyitó 
- 8.00-8.25 Felkészülés 
- 8.25-8.30 Etetés 
- 8.30-11.30 Horgászat 
- 12.00 Ebéd 
- 12.30 Ünnepélyes eredményhirdetés 

V e r s e n y s z a b á l y o k : 
- Egy szektorban egy csapatból egy 
versenyző horgászik. 
- A csapatverseny végeredménye a csapatok 
tagjai által fogott halak össztömege alapján 
alakul ki. 
- Az egyéni verseny sorrendje 
(kategóriánként) a fogott halak össztömege 
alapján dől cl. 
- A verseny az országos általános 
horgászrend szerint folyik (két bot, fenekező 
vagy úszós készséggel). 
- A versenyen sem méret-, sem 
darabkorlátozás nincs. 

Erhardt Ágoston - A kifogott halakat mindenki köteles 
é le tben tartani és a mérlegelés után a vízbe 
visszaereszteni. 
- A verseny időtartama: 3 óra. 

Támogatók: 
SZTE Rektori Hivatal 
Szegedi Hermann Ottó 

Horgászegyesület 
Az SZTE Polgáraiért Alapítvány 

SZTE EHÖK Iroda 
Universitas-Szeged KHT. 
Erdei Attila Horgászbolt 

2004. szeptember EGYETEM 
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